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uw REFERENTIE 

Geachte meneer/mevrouw, 

Op 24 februari heb ik van u een brief ontvangen met vragen omtrent wachtlijstvrij Veilig Thuis. 
Middels dit schrijven ontvangt u van mij antwoord op uw vragen. 

1. Uit het bericht blijkt dat de GGD forse inspanningen heeft moeten leveren om wachtlijsten bij 
Veilig Thuis op fe heffen. Dat duidt op een groot probleem. Was het College daarvan op de 
hoogte? 

Het College was op de hoogte van de wachtlijsten die in 2016 bij Veilig Thuis waren. 
Oorspronkelijk werden de werkzaamheden van Veilig Thuis uitgevoerd door het AMK 
(Algemeen Meldpunt Kindermishandeling) en CHG (Centrum Huiselijk Geweld). Bij de 
overdracht van het AMK van Bureau Jeugdzorg naar Veilig Thuis is ook de wachtlijst van 
deze organisatie overgenomen. Veilig Thuis-ZL kreeg in 2015 en 2016 met haar formatie de 
afhandeling van de instroom van meldingen en de wachtlijst niet weggewerkt. Er is sprake 
van een wachtlijst als de triage niet binnen 5 dagen kan plaatsvinden en/of als het 
vervolgtraject niet binnen 10 werkdagen kan worden opgestart. 

Met toestemming van het Dagelijks Bestuur en het Algemeen Bestuur van de GGD-ZL is 
eind 2016 tijdelijke (externe) capaciteit ingezet, met als doel dat de wachtlijst vóór 1 januari 
2017 volledig is weggewerkt. Dat is ook gelukt. In de periode juli - december 2016 is bij Veilig 
Thuis de triage bij ruim 95% van de meldingen in Zuid-Limburg binnen 5 dagen uitgevoerd. 
De wachtlijst is gereduceerd van ruim 80 casussen in oktober 2016 tot nog 6 casussen op de 
wachtlijst op 1 januari 2017 (triage is uitgevoerd, maar het vervolgtraject is nog niet 
opgestart). De wachttijd van deze 6 casussen varieert van 16 dagen tot ruim 4 maanden. Op 
20 januari 2017 kende Veilig Thuis geen wachtlijst meer. 

De kosten voor de inzet van extra capaciteit bedroeg eenmalig € 150.000. Voor Maastricht 
bedroegen de geraamde eenmalige kosten € 30.000. Deze kosten werden gedekt uit de 
Innovatiemiddelen Jeugd (collegebesluit 8 november 2016). 

2. Hoe groot was het probleem in Maastricht? Hoeveel volwassenen en kinderen hebben op 
een wachtlijst gestaan in afwachting van een interventie door Veilig Thuis? 
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In de gemeente Maastricht zijn alle triages binnen de wettelijke termijn uitgevoerd. 

3. Zijn er daardoor onverantwoord onveilige situaties opgetreden? 

Er zijn geen ontverantwoord onveilige situaties ontstaan als gevolg van de wachtlijsten 
omdat de cliënten ook gedurende de wachtperiode gevolgd werden door Veilig Thuis. 

4. Welke actie heeft het College ondernomen om het probleem bij de GGD onder 
de aandacht te brengen? 

Ondergetekende heeft namens het College van B&W van Maastricht tijdens de 
vergaderingen van het DB, AB en Bestuurlijke Adviescommissie mondeling haar zorgen 
geuit over het wegwerken van de wachtlijsten en samen met de GGD naar een passende 
oplossing gezocht. Zie ook punt 1. 

5. Heeft Maastricht een bijdrage geleverd aan het oplossen van het probleem en 
zo Ja, welke? 

Het College van B&W van Maastricht heeft middelen vrijgemaakt om de wachtlijsten weg te 
werken. Zie ook punt 1. 

6. Waarom heeft het College er niet voor gekozen de Raad te informeren over dit forse 
probleem? 

Deze problematiek is door de GGD-ZL vanaf 2015 gemeld in de Bestuurlijke 
Adviescommissie Veilig Thuis-ZL, waarvan ik voorzitter ben. Uw gemeenteraad heb ik eind 
2015 hierover geïnformeerd via een raadsinformatie brief. Ook op 30 januari 2017 heb ik uw 
Raad geïnformeerd over de stand van zaken bij Veilig Thuis per Raadsinformatiebrief. 

7. De Nieuwsbrief van de GGD meldt dat er door de aanpak van de wachtlijsten nu stuwing in 
het lokale veld op gaat treden. Is dat ook in Maastricht aan de orde? 

De mogelijke stuwing in het lokale veld waar de GGD melding van maakt zou in de toekomst 
mogelijk kunnen ontstaan als gevolg van een combinatie van een succesvolle snelle 
afhandeling van de meldingen bij Veilig Thuis en het doorzetten van de stijging van het totaal 
aantal meldingen die reeds is ingezet (waarschijnlijk als gevolg van de mediacampagne 
hierover). Vooralsnog is een dergelijke stuwing in Maastricht niet aan de orde. 

8. Zo ja, welke maatregelen heeft u genomen om deze stuwing tegen te gaan? 

Om zicht te krijgen op het zich mogelijk voordoen van stuwing in het lokale veld wordt tijdens 
maandelijkse monitorings- en voortgangsoverleggen de aard en omvang van het aantal 
meldingen scherp gemonitord en wordt de wijze van samenwerking tussen Veilig Thuis en 
het lokale veld besproken, leder kwartaal zullen kwartaalrapportages verschijnen. Dit om een 
goed inzicht te bieden in de benodigde capaciteit in het lokale veld om adequate afhandeling 
van de meldingen te verzekeren en stuwing te voorkomen. Daarnaast worden de 
samenwerkingsafspraken tussen Veilig Thuis en gemeenten vertaald naar uitvoeringsniveau 
om ook hier optimale condities voor samenwerking en overdracht te verzekeren. 

9. Bent u van mening dat de Raad voldoende in stelling is gebracht om haar 
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controlerende taak naar behoren uit te voeren? 

Het College van B&W is van mening dat de Raad voldoende in stelling is gebracht om haar 
controleren taak naar behoren uit te voeren. NB Ter voorbereiding op besluitvorming omtrent 
de begroting GGD 2018, waar Veilig Thuis onderdeel van uit maakt, heeft de GGD-ZL op 20 
april aanstaande een raadsinformatiebijeenkomst belegd om het thema Veilig Thuis aan de 
raden in zuid-Limburg toe te lichten. 

Er op vertrouwend hiermee voldoende antwoord te hebben gegeven op uw vragen. 

Hoogachtend, 

Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
Wethouder Cultuur, Onderwijs, Jeugdzorg, Gezondheid en Student & Stad 

Mieke Damsma 
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